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A tárgykörben illetékes kormánypolitikusok, 

szakpolitikusok, kormány megbízottak 

 
Emberi Erőforrás Minisztérium (EEMI) - Balog Zoltán miniszter úr, 

Emberi Erőforrás Minisztérium (EEMI) – Dr. Ónodi Szűcs Zoltán államtitkár úr, 

Emberi Erőforrás Minisztérium (EEMI) – Dr. Palkovics László f.o. államtitkár úr,  

Nemzetgazdasági Minisztérium (NGM) – Varga Mihály miniszter úr,  

Egészséges Budapest Program (EBP) – Dr. Cserháti Péter miniszteri biztos úr, 

Állami Egészségügyi Ellátó Központ (AEEK) – Dr. Németh László főigazgató úr,  

Semmelweis Egyetem (SE) – Dr. Merkely Béla rektor h. úr,  

Miniszterelnöki Hivatal (MEH) – Dr. Lázár János miniszter úr,  

Miniszterelnöki Hivatal (MEH) - Rogán Antal kabinet főnök úr, 

 

és aki vélhetően dönteni fog: 
 

Miniszterelnök – Dr. Orbán Viktor úr. 
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Egységes kormányzati kommunikáció hiánya 

 
• Az előző dián felsorolt urak az elmúlt három év során sok esetben egymástól 

eltérő módon nyilatkoztak.  

• Ezen túlmenően a sajtó, és az ellenzéki politikusok is kedvük szerint 

kommentálják a felröppent híreket. 

• Ez a helyzet bizonytalanságot  okoz a választó polgárok, azaz a betegek, az 

orvosok, az ápolók, és a kórházak menedzsmentjei körében. 

 

Különösen a kampány évében szükség van egy 

hetekre lebontott EBP kormány kommunikációs 

tervre, amit a kormánypárti megszólalóknak  

– véleményünk szerint - követniük kell.  

3 



Az EBP társkórházi beruházásokkal kapcsolatos 

pillanatnyi finanszírozási státusza 

 
• 1425/2017 (VI.29.) Kormányhatározat megjelöli a társkórházak részére a 

1333/2016 (VII.4.) Kormányhatározatban leírt 40 Mrd Ft elosztását.  

17,484  Mrd Ft eszköz beszerzésre, valamint 18,300 Mrd Ft  tervezésre  

2017-ben.  

• Ebből 1,42 Mrd Ft a Szt J. kh.-nak DSA és MRI berendezésekre, /várunk a 

fejleményekre/ és 458 millió Ft az új Szt. J. kh. területével kapcsolatos 

tervezésre.  

(17 Mrd Ft + 3 Mrd Ft /17a, 19, 20, 23 épületek összekapcsolására/ 

beruházással számolva)  

• Mintegy 8-900 m Ft költség tervezésre  

a Kútvölgyi tömb vonatkozásában. (20 Mrd Ft + 10 Mrd Ft a Kútvölgyi úti 

szakambulancia és járó-beteg szakrendelő részére.) 
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Pályáztatás 2017. évi eszköz beszerzésre és 

terveztetésre  

 
• Ezeket az ügyeket az AEEK intézi!!  

• A Kútvölgyi út még mindig SE intézmény, (nem költöznek ki) annak 

ellenére, hogy a 1333/2016 (VII.4.) Kormányhatározat értelmében az 

épületek SE-től át kell kerüljenek állami fenntartásba. A Kormányhatározat 

sajnos hozzájárult ahhoz, hogy a Kútvölgyi út fejlesztő beruházását  

(mintegy 20 Mrd Ft + 10 Mrd Ft szakrendelő) az SE fejezze be. Ez 

határozott gátja az új Szt.J. kórház EBP szerinti „A” verziója 

megkezdésének.  

• Egy SE által „lakott” Kútvölgyi intézmény terveztetését is az AEEK fogja 

pályáztatni, intézni? (mintegy 8- 900 mFt-os tétel)  

• Esetleg az AEEK mint állami közkórházak felügyeleti szerve fogja intézni 

az SE  Kútvölgyi intézmény beruházás menedzselését is ? (mintegy 20 

Mrd Ft + 10 Mrd Ft-os tétel) Kizártnak tűnik jelenleg. Az SE pillanatnyilag  

„mozdíthatatlannak” látszik a 27. épületből /Pulmonológia/ és a Kútvölgyi 

tömbből. 
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Ki gondoskodik a Kútvölgyi út épületeinek 

mielőbbi kiürítéséről?  

 
• Mire és miért várunk? 

• Korányi program keretében nem lehet helyet adni a Kütvölgyiben működő 

SE intézményeknek és a privát osztálynak? 

• A 1333/2016 (VII.4.) – es Kormányhatározat 2. pontja értelmében – az SE 

értelmezése szerint – nem kell elhagyják az épületeket, csupán át kell 

engedni azokat állami fenntartásba. Ez megtörtént? 
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A Dél-budai, XI. kerületi Dobogó Centrum 

kórházzal (DbC) kapcsolatos egyhelyben járás 

mennyire befolyásolja a Szt.J. kórház és a 

Kútvölgyi úti kórház ügyeit?  

 
• A 1424/2017 (VI.29.) Kormányhatározat kimondta, hogy a Dobogó privát 

területrészét az NFM 2017. júl. 8-ig meg kell vásárolja. Megtörtént. 

• Amíg a DbC-vel kapcsolatban nincs végleges kormánydöntés a beruházás 

kezdő dátumáról és nem mondják ki, hogy a DbC egy közkórházi funkciókat 

ellátó egyetemi kórház lesz, addig az SE valószínűleg nem mozdul a 

Kútvölgyiből. 

• Ez pediglen tapintható akadálya a Szt.J. kh. területén és a Kútvölgyi úton 

megindítható folyamatoknak. /A Kútvölgyi úti szakrendelő beruházás 

megkezdésének is./ 
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• Ha a DbC megépülhet, és ha a Kútvölgyit az 

SE kiüríti, akkor az EBP „A” verziója 

valósulhat meg, mint új Szt.J. kórház 
(Néhány fekvőbeteg osztály átmegy a Kútvölgyibe a hozzájuk tartozó 

szakambulanciával, szakrendeléssel, és a fekvőbeteg osztályokkal nem rendelkező 

többi szakrendelés is átmegy a Kútvölgyibe. Így egyidejűleg megvalósulhat a kórház 

szakambulanciája, szakrendelése, a XII. kerület (és részben az I. és II. kerület) járó-

beteg szakrendelés is.) 

• Ha a DbC nem épülhet meg és az SE marad 

a Kútvölgyiben, akkor valószínűleg az EBP 

„B” verziója valósulhat meg, mint új Szt.J. 

kórház  
(Az egész Szt.J.kh.+ Kútvölgyi út SE intézmény lesz, kampusz és oktató 

kórházként. Az SE így gondolta eredetileg. És így gondolja ma is? A 1333/2016 

(VII.4.) – es Kormányhatározat ennek ellenében született meg!! Ki látná majd el a 

közkórházi „tömeges” fekvő és járó-beteg ellátási feladatokat, ha azt az 

Egyetemnek (SE) kéne biztosítania az oktatási, kutatási feladatai mellett? 
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A Szt.J. kh. EBP szerinti „A” verziója 
• Idegsebészet (26. ép.) DbC-be 

• Traumatológia - Kézsebészet (26. ép.) DbC-be 

------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

• I. Bel. – Gasztroenterológia (3. ép.) Kútvölgyibe. 

• III. Bel. – Kardiológia (14. ép.) Kútvölgyibe. 

• Központi intenzív (10. ép.) Kútvölgyibe. 

• Neurológia (17/a ép.) Kútvölgyibe. 

• Ortopédia-Traumatológia (6. ép.) Kútvölgyibe. 

• Sebészet (2. ép.) Kútvölgyibe. 

• Szemészet (15. ép.) Kútvölgyibe. 

• Urológia (5. ép.) Kútvölgyibe. 

------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

• II. Bel.- Diabetológia (8. ép.) 20., vagy 23. ép.-be. 

• Belgyógyászat-krónikus 25.-ből a 26. ép.-be. 

• Mozgásszervi rehabilitáció 25.-ben marad. 

• Perinatális Intenzív Centrum 11. - ből 23. ép.-be. 

• Pszihiátria 19.-ből 27. ép.-be. 19. ép. Gyermek és csecsemő osztály. 

• Szülészet nőgyógyászat 11.-ből a 23.ép.-be. 

A 17/a, 19, 20 és 23-as épületeket egy új építésű épület fogja összekötni. Az összekötő, 

átjáró funkción kívül diagnosztikai és intenzív ellátási feladatok is itt valósulnak meg. 

------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

• Pulmonológia SE (27.ép.) el kell költözzön a kórház területéről. 
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A Szt.J. kh. EBP szerinti „A” verziója / folytatás 

 
• A Szt. J. kh. Kútvölgyi épületekbe költöző fekvő-beteg ellátásával együtt 

azok szak-ambuláns és járó-beteg rendelései is átköltöznek a Kútvölgyi 

szakrendelőjébe. 

• A Szt. J. kh.-ban fekvőbeteg ellátást nem biztosító további közel 40  

járó-beteg szakellátás is átköltözik a Kútvölgyi szakrendelőjébe. 

• Így a Szt.J. kh. és a XII. kerület (valamint részben az I. és II. kerület) 

szakrendelése (szak-ambulancia és járó-beteg ellátása) megvalósulhat a 

Kútvölgyi úton.(megszűnhet a hangyaboly szerű járkálás az  

osztályokon – higiéniai és nyugalmi szempontok) 

• A Szt. J.kh.-ban jelenleg önálló épületben (9- ép.) működő Budai 

Meddőségi Centrum (BMC) az eredeti EBP „A” verzió szerint a Kútvölgyi 

épületben csupán szakrendelői elhelyezést kapna!! Úgy tűnik, hogy ebben 

változás történt. A támfal alatti épületsor az új Szt.J. kórház része maradhat 

és így a BMC a 9. ép.-ből a 17/a ép-be költözhetne. ( A tervező Rimely 

Károly úr szerint) 
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Az új Szt.J.kh. kapacitása az EBP „A” verziója 

szerint 

 
• 550 aktív ágy a fent felsorolt fekvőbeteg osztályokon a Szt.J.kh. területén 

és a Kútvölgyiben, valamint a Kútvölgyi szak-ambuláns és járó-beteg 

szakrendelő intézménnyel együtt. 

• 300 krónikus, rehabilitációs ágy a 25. és 26. épületekben.  
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A DbC beruházással kapcsolatosan várható 

tételek 

 
• Speciális alapozási igény. (Hunyadi keserű víz forrás védelme) 

• M1, M7 autópályák le és feljáratainak építése. 

• Közút építés a város belseje irányában. 

• Kötöttpályás közlekedés kialakítása a város belseje felé. 

• Közművek (víz, csatorna, villany, gáz, internet) kialakítása. 

• Magának a Centrumkórháznak az építése. 

• Menedzsment, orvos, ápoló személyzet biztosítása. 

• CAPEX költségek tervezett biztosítása 25 esztendőre előre.  

 

A polgári kezdeményezésünk örömmel fogadná, ha Dél-Buda (DbC) és ezáltal 

egész Buda egy ilyen jelentős kórházi fejlesztési eredményhez juthatna. E 

mellett viszont meg kell jegyezni, hogy Közép-Buda (II. XII. kerület, I. kerület 

részben) és régiója számos okból nem nélkülözheti a majdan megújuló új  

Szt. J. kórházat.  
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Vegyes hírtöredékek és kérdések a Szt.J.kh-al 

kapcsolatban 
• A nővérszálló külső, (KEHOP/170 mFt-ból) és belső  

(NGM/350 mFt-ból) felújítása folyik. Várható avatás: 2018. február. 

• A 1425/2017 (VI.29.) Kormányhatározat szerint, az EBP keretében 

1,42 Mrd Ft értékben egy DSA és egy MRI berendezést kap a kórház 

beüzemelve és a beszállítót kifizetve 2017 dec. 31-ig!! Nem látjuk a 

fejlemények jeleit. (AEEK pályáztat és intézi?) 

• Budai Meddőségi Centrum (BMC) a bejelentések szerint a 

kormánytól kapott 1 Mrd Ft-t eszközpark bővítésre és 0,5 Mrd Ft-t 

operatív működés bővítésre. A kórház számlájára máig nem érkezett 

meg a pénz. (Mi a helyzet, miért áll az ügy? Mennyire zavaró Veres 

András püspök úr nyilatkozata a lombikbébi program ügyében?) 

• A DbC megépüléséig és beüzemeléséig (min. 6-8 év) a mai  

Szt.J. kórház biztonságos működtetése érdekében fejlesztésekre van 

szüksége. Az AEEK munkatársai a kórház munkatársaival együtt 

kidolgoztak egy tervet. (24,3 Mrd Ft, ld. következő két dia) Beépült az 

EBP programba? Elfogadta a Kormány?  
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Vegyes hírtöredékek és kérdések a Szt.J.kh-al 

kapcsolatban – folytatás 
 

• A kórház fűtési rendszere teljesen elavult és bármikor összeomolhat. Az 

AEEK kapott jelzést a lehetetlen helyzetről és – értesülésünk szerint -

biztosított összeget a kazán cseréjére. Ezen kívül a hőcserélők és az egész 

szekunder rendszer bizonytalan állapotban vannak. Bele lehet menni így a 

2017-18-as télbe? 

• A polgári kezdeményezésünk szerinti és a kórház menedzsmentje, valamint 

az AEEK által támogatott aktív ágyak cseréje (összesen 715 db, 260+455) 

indokolt lenne. Betegek elégedettségét, orvosok, ápolók munkáját segítené. 

260 ágy beígérve az EBP-ben. (Mikorra?) 455 ágy ügyében levelezés folyik 

Varga Mihály miniszter úrral és Dr. Németh László főigazgató úrral (AEEK). 

Tényszerű fejleményekről nem tudunk. 

• A hírek szerint az Országos Mentő Szolgálat (OMSZ) a sport kórházi  

fejlesztések miatt el kell költözzön a Csörsz utcából. A Szt.J.kh. 

menedzsmentje a kórház feletti teniszpálya területét (az AEEK-en 

keresztül?) felajánlotta az OMSz-nek. Reagálás nincs, miért nincs? 
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Zavaró bizonytalanságok és ellentmondások  
• A DbC megvalósul, vagy nem?  

• Közkórház lesz, vagy közkórházi funkciókat ellátó egyetemi (SE) kórház? 

• Az új Szt. J. kórház az EBP „A” verziója szerint valósul meg? 

• A Kútvölgyi út tervezését, kivitelezését  

(mintegy 20 Mrd Ft + 10 Mrd Ft szakrendelőre) akkor is az SE menedzseli,  

ha közben kiderül, hogy  

1. a DbC megvalósul, 

2. közkórházi funkciókat ellátó egyetemi kórház lesz. 

3. Ezek ellenére is az SE fogja megterveztetni és kiviteleztetni a Szt.J.  

közkórház fekvő-beteg osztályait, szak-ambulanciáját és járó-beteg  

ellátását a majdani Kútvölgyiben? 

------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

• A 1333/2016 (VII.4.) Kormányhatározatban leírt 40 Mrd Ft elosztása 

 a 1425/2017 (VI.29.) Kormányhatározatban olvasható. Szt. J.kh. eszköz 

beszerzés (DSA, MRI 1,42 Mrd Ft) tervezés 458 mFt. (EBP konform) 

• Szt.J.kh.-AEEK „túlélési” fejlesztési terv 6-8 évre 24,3 Mrd Ft (EBP hivatalosan  

nem ismeri) 

• 17 Mrd Ft új Szt.J.kh-ra (+ 3 Mrd Ft – a 17/a, 19, 20, 23 épületek összekötésére)  

és 20 Mrd Ft Kútvölgyi tömb + 10 Mrd Ft szakrendelő(SE) beruházási tétel  

(EBP-től szóbeli infó. Alapján Kormányhatározat erről?) 
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Politikai jellegű kérdések  

 

• A Kormány mikor dönt a DbC sorsával kapcsolatban? (közkórházi funkciókat 

ellátó egyetemi kórház legyen és induljon el a tervezési, majd a beruházási 

folyamat) 

• Ha a Kormány elfogadja a 1425/2017 (VI.29.) Kormányhatározatban megjelölt 

Szt.J. kórházra és  Kútvölgyi tömbre  vonatkozó és elkészítendő engedélyeztetett 

kiviteli terveket, mikor indulhat meg a pályáztatás a kivitelezésre? Mikor 

indulhatnak meg a Szt.J. állami közkórházzal és Kútvölgyivel kapcsolatos 

kivitelezések? Az SE miként fogja megvalósítani az EBP Kútvölgyi útra 

vonatkozó „A” verzióját?  

• Az új Szt. J. kórház beruházásának sikere érdekében hol (Kormány, EEMI, 

AEEK, EBP, egyéb) célszerű erősíteni a polgári munkát az elkövetkezendő 

hónapokban? 

• Hogyan kampányoljunk mi budai polgárok a standoknál, és hordjuk ki a kampány 

leveleket, stb. ha a lakók DbC és új Szt.J. kórházi kérdéseire nem tudunk konkrét 

és főleg megnyugtató válaszokat adni? 

• Nagyon jó, hogy 3400 Mrd Ft jut a költségvetésből okos és modern városokra!!! 

17 Mrd Ft kéne Szt J. kórházra és 20 Mrd Ft + 10 Mrd Ft a Kútvölgyire (tervezett 

beruházási összegek) miért várat magára a jóváhagyás /Korm. Rendelet/ ilyen 

hosszan? 
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Politikai jellegű kérdések – folytatás 
 

• A FINA beruházás (170 Mrd Ft) két év leforgása alatt (pályáztatás. tervezés, 

engedélyeztetés, kivitelezés) kiválóan megvalósult. A Szt.J. kórház évente - 

mintegy 7-800 ezer esetben intéz járó, sürgősségi, egynapos  és fekvőbeteg 

ügyeket. Ezen belül nem kizárólag, de – koruknál fogva - elsősorban az idősek, 

nyugdíjasok érdekeltek. Szívesen fogadnánk FINA professzionizmust a 

kórházunk ügyében is. 

• Mi a helyzet a 2017. júl. 12-re ígért, 10 évre szóló – budapesti közkórházi - 

beruházási összegek Kormány általi határozatba foglalásával? 

• Mikor készül el egy egységes Kormánykommunikációs program az EBP-vel 

kapcsolatban? 

• Az új Szt.J. kh. az eredeti területének alsó, mintegy 40%-át ki kell ürítse.  

Mi lesz a kiürített terület és épületeinek sorsa? 

• Befolyásolhatja esetleg kedvezőtlenül a Szt.J. kh. és a Kútvölgyi (SE) ügyének 

lassú alakulása Varga Mihály miniszter úr és Gulyás Gergely alelnök úr 2018. 

évi mandátumainak alakulását? (ld. Tapolca - 2015!!) Ugyanez mennyire 

befolyásolja Dr. Láng Zsolt polgármester úr (II. ker.) és Pokorni Zoltán 

polgármester úr (XII. ker.) 2019. évi újra választási esélyeit?  
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A polgári kezdeményezés kérései a 

döntéshozókhoz 
 

1. Tisztelettel kérjük, hogy a Kormány további várakozást kerülve kommunikálja, 

hogy az EBP „A”, vagy „B” változatának (ld. fentebb részletezve) 

megvalósítását támogatja az új Szt.J. kórházzal kapcsolatban. 
2. Kérjük, hogy a DbC kiviteli terveit 2017 dec. 31-ig fogadják el és az alapkő 

ünnepélyesen legyen letéve legkésőbb 2018  kora tavaszán, amennyiben a Kormány  
a DbC megvalósítása mellett dönt. 

3. Továbbá kérjük, hogy a Kormány hasson oda, hogy a Kútvölgyi épületeket hagyja el az 
SE és kezdődhessen meg a Kútvölgyi épületekkel kapcsolatos AEEK beruházás. 
(közkórházi osztályok kialakítása és a  szak-ambuláns, járó-beteg szakrendelő 
kialakítása a kórház és a XII. kerület /és részben az I. és II. kerület/ lakossága részére a 
Kútvölgyi úton) 

4. Ugyancsak kérjük, hogy a Kormány rendeletben rögzítse az új Szt.J. kórház állagának 
megőrzése céljából a 25 évre szóló éves CAPEX  összeget is. (az épület állomány és 
orvos-technológiai eszközök állapotának szinten tartására és fejlesztésére szánt 
összeg)  
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A polgári kezdeményezés kérései a 

döntéshozókhoz - folytatás 
 

5. Továbbá kérjük, hogy a Kormány rendeletben rögzítse az Új Szt.J. kórházzal 

 kapcsolatos helikopter leszálló,  közlekedési és parkolási lehetőségek 

 megtervezését és kivitelezését is, mert egy kórház jó megközelíthetősége a 

 mentők és betegek részére egyaránt nagyon fontos. 

6. Végezetül megfontolásra javasoljuk az SE intézményeinek eltávolítását a 

Szt.J.kórház 27.épületéből (Pulmonológia) és a Kútvölgyi útról és a 

beruházások (pályáztatás, tervezés, kivitelezés) azonnali megkezdését a Szt.J 

kórház és Kútvölgyi út vonatkozásában, mivel úgy látjuk, hogy 

 

  A/ a DbC-vel kapcsolatos döntések még elhúzódnak, 

 

  B/ az Új Szt.J. kórház (minimálisan) EBP szerinti „A” verziójára a jövőben 

  akkor is szükség  lesz, ha a Dobogó beruházás, vagy más Dél-budai  

  Centrum kórház valamikor megvalósul. 
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